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Punkter til drøftelser: 

1. Godkendelse af 

dagsorden 

 

2. Godkendelse af refe-

rat fra mødet den 20. 

marts 2023 

 

Dagsorden blev godkendt. 

 

 

Referat fra studienævnsmøde den 20. marts 2023 er godkendt på 

mail den 31. marts 2023. 

Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Kandidatuddannelserne i Fysioterapi, Ergo-

terapi, Jordemodervidenskab, Klinisk sygepleje og Den Sundhedsfag-

lige Kandidatuddannelse  

 

Dato og tidspunkt  22. maj 2023 kl. 14.15 – 17.15 

Sted  Lokale 19.11, wp. 19. 1. sal og via Microsoft Teams 

Til stede  Studienævnsformand Christine Dalgård (CD) – SFK  

Carsten Juhl (CJ) – Fysioterapi 

Jeanette Reffstrup Christensen (JRC) - Ergoterapi (deltog via teams) 

Helen Schultz (HS) – Klinisk sygepleje   

Studerende Marie Sejrsgaard (MS) – Jordemodervidenskab (deltog 

via teams) 

Studerende Nanna Hvidbjerg Tofte (NHT) – Klinisk sygepleje 

Dagmar Íris Sigurjónsdóttir (DIS) – SFK 

Observatør Katja Schrøder – SFK  

Studiekoordinator Maria Dyrup Hansen (MDH) 

Afbud fra  Christina Prinds (CP), Faglig vejleder Linda Houlind Hansen (LHH) 

Faglig vejleder Karina Bengtsson Juul Frederiksen (KBJF) 

Referat sendt til orien-

tering til 

Faglige vejledere, uddannelsesleder Katja Schrøder (SFK) 

 

Mødeleder  

 

Referent 

 

Studienævnsformand Christine Dalgård  

 

Studiekoordinator Maria Dyrup Hansen 
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3. Kvalitetssikring og -

udvikling af uddan-

nelse og undervis-

ning (§ 18, stk. 4, nr 

1) 

1) Studiemiljøundersøgelse 

Sagsfremstilling 

Resultaterne fra studiemiljøundersøgelserne 2023 på De5 foreligger 

til behandling i studienævnet. På baggrund af det lave antal af stude-

rende, som har svaret på undersøgelsen på Kandidatuddannelsen i 

Jordemodervidenskab, kan der grundet GDPR desværre ikke laves 

en rapport, som kan udleveres til gennemgang. 

 

Bilag 

a) Bilag 1 – Rapport – SMU2023_Fysioterapi 

b) Bilag 2 – Rapport – SMU2023_Ergoterapi 

c) Bilag 3 – Rapport – SMU2023_Klinisk Sygepleje 

d) Bilag 4 – Rapport – SMU2023_Sundhedsfaglig Kandidat 

 

Indstilling 

Studienævnet drøfter undersøgelsernes resultater med henblik på 

evt. videre handlepunkter (der foreligger ikke krav om handleplan). 

 

Referat af punktet 

Fysioterapi 

Undersøgelsen viser en lav svarprocent og ud af de studerende som 

har svaret, så angiver flere studerende, at der mangler sociale aktivi-

teter, at de føler sig alene og at de ikke oplever et fagligt fællesskab.  

 

Der vil på uddannelsen være fokus på at forventningsafstemme med 

de studerende, hvad der forventes af de studerende og hvad der kan 

forventes af uddannelsen. Der bliver på uddannelsen ikke arrangeret 

særlige sociale aktiviteter, men de studerende opfordres til selv at 

arrangere.  

  

Ergoterapi 

Der var på Kandidatuddannelsen i Ergoterapi en høj svarprocent og 

de studerende er generelt tilfredse. De studerende beskriver i mod-

sætning til sidste undersøgelse, at de ikke føler sig ensomme. De 

studerende angiver dog at være stresset op til eksamen og at de 

ikke føler sig som en del af et fællesskab på SDU. 

 

Der igangsættes umiddelbart ikke nogen handlepunkter på baggrund 

af undersøgelsen.   

 

Klinisk sygepleje 

Undersøgelsen viser en lav svarprocent. De studerende beskriver, at 

de oplever ensomhed på uddannelsen og at de ikke har nok sociale 

arrangementer. De studerende angiver dog, at de er i studiegrupper.   
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Der vil på uddannelsen være fokus på at reducere de studerendes 

oplevelse af ensomhed og det vil blive italesat.   

 

Sundhedsfaglig Kandidat 

Undersøgelsen viser en lav svarprocent. De studerende beskriver en 

generel tilfredshed og angiver, at de trives ved at være studerende 

på SDU. De studerende beskriver, at de ikke føler sig ensomme og 

har ikke umiddelbart et behov for flere sociale arrangementer.  

 

En studerende har angivet at opleve krænkende adfærd. Da det er 

en anonym undersøgelse, vides det ikke, hvad det drejer sig om. 

Studienævnet opfordrer de studerende til at kontakte studieledelsen 

eller underviserne eller eventuelt anvende muligheden for anmel-

delse via SPOC, hvis man føler sig krænket.  

 

Der igangsættes umiddelbart ikke nogen handlepunkter på baggrund 

af undersøgelsen.   

 

2) Undervisningsevalueringer 

Sagsfremstilling 

Der er indkommet evalueringer og handleplaner fra nedenstående 

fag i F23 til behandling i studienævnet. Evalueringerne kan     

tilgås via Eval: https://eval.sdu.dk/. Vejledning til EVAL findes på 

sharepoint. 

 

Bilag  

Fysioterapi 

a) Humanistiske forskningstilgange inden for sundhedsviden-

skab_F23 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/78292/report  

b) Evidensbaseret fysioterapi. Kritisk belysning af undersøgelse, in-

tervention og effektvurdering i fysioterapeutisk praksis_F23 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/78356/report 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/78360/report 

Fællesfag (Ergoterapi, Jordemodervidenskab, Klinisk sygepleje, 

Sundhedsfaglig kandidat)  

c) Humanistiske forskningstilgange inden for sundhedsviden-

skab_F23 

 https://eval.sdu.dk/questionnaire/78308/report  

 

Indstilling 

Studienævnet gennemgår og drøfter evalueringer og de handlepla-

ner, som er indkommet. Studienævnet beslutter om de indkomne 

handleplaner kan godkendes. 

https://eval.sdu.dk/
https://eval.sdu.dk/questionnaire/78292/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/78356/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/78360/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/78308/report
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Referat af punktet 

Fysioterapi 

Humanistiske forskningstilgange inden for sundhedsviden-

skab_F23  

Faget er positivt evalueret med en score over 4, hvorfor der ikke er 

lavet en handleplan.  

 
Studienævnet drøftede evalueringen og har ikke yderligere kommen-

tarer til denne.   

 

Evidensbaseret fysioterapi. Kritisk belysning af undersøgelse, 

intervention og effektvurdering i fysioterapeutisk praksis_F23 

Faget er positivt evalueret med en score over 4, hvorfor der ikke er 

lavet en handleplan.  

 

Studienævnet drøftede evalueringen og har ikke yderligere kommen-

tarer til denne.  

 

Fællesfag (Ergoterapi, Jordemodervidenskab, Klinisk sygepleje, 

Sundhedsfaglig kandidat) 

Humanistiske forskningstilgange inden for sundhedsviden-

skab_F23  

Faget er positivt evalueret med en score over 4, hvorfor der ikke er 

lavet en handleplan.  

 

Studienævnet drøftede evalueringen og og har ikke yderligere kom-

mentarer til denne. Faget skal næste år omlægges, da det fremadret-

tet skal placeres på et helt semester. Der vil af den grund komme 

ændringer på faget herunder evt. til holdundervisningen.  

 

3) Aftagerpanelsmøde 

Sagsfremstilling 

Der er afholdt aftagerpanelsmøde på Kandidatuddannelsen i Klinisk 

sygepleje og Den Sundhedsfaglige Kandidatuddannelse. Der er ud-

arbejdet referater pba. møderne.  

 

Bilag 

a) Bilag 5 - Aftagerpanel_Klinisk sygepleje_2023 

b) Bilag 6 – Aftagerpanel_Sundhedsfaglig Kandidat_2023 

 

Indstilling 

Studienævnet orienteres om mødet. 

 

Referat af punktet 

Klinisk sygepleje 

Mødet blev afholdt online den 9. marts 2023.  
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På mødet var der særligt fokus på digitalisering og teknologiforstå-

else og der var en drøftelse med aftagerpanelet, om at de ønsker 

mere omkring implementering på uddannelsen.  

 

Derudover blev den nye partneraftale med SUH drøftet og aftagerpa-

nelet var enige om, at det er vigtigt, at man fortsat fastholder, at de 

studerende lærer det universitære.  

 

Panelet drøftede ligeledes, at der ofte bliver talt om, at man uddan-

ner sygeplejersker ud af klinikken. Panelet var enige om, at der skal 

være en vis procentdel af dimittenderne, som søger væk fra praksis 

for at gå forsker- og/eller uddannelsesvejen.  

  

Sundhedsfaglig Kandidat 

Mødet blev afholdt online den 16. marts 2023. 

 

På mødet var der særligt fokus på digitalisering og teknologiforstå-

else. Aftagerpanelet var enige om, at de studerende skal rustes til at 

anvende teknologien og til at kunne understøtte implementeringen af 

denne. 

 

Derudover blev der rekrutteret et medlem fra aftagerpanelet til at 

holde et oplæg på karrieredagen, som uddannelsen afholdt i april.  

 

4. Studieordninger, 

kompetencebeskri-

velser og fagbe-skri-

velser (§ 18, stk. 4, nr 

2) 

1) Overgangsstudieordning på Kandidatuddannelsen i Jordemo-

dervidenskab   

Sagsfremstilling 

På baggrund af ændring i studieordningen for Kandidatuddannelsen i 

Jordemodervidenskab, hvor to fag har ændret ECTS, er der udarbej-

det en overgangsstudieordning for studerende som mangler de be-

rørte fag. 

 

Bilag 

a) Bilag 7 – Overgangsordning_Jordemodervidenskab   

 

Indstilling 

Studienævnet drøfter overgangsstudieordningen og beslutter om den 

kan godkendes. 

 

Beslutning 

Studienævnet har på mail den 31. marts 2023 godkendt overgangs-

studieordningen for Kandidatuddannelsen i Jordemodervidenskab. 
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5. Øvrige sager (§ 18, 

stk. 4, nr 5) 

1) SUND-FREJA 

Sagsfremstilling 

På SUND har der gennem længere tid været igangsat et projekt ved 

navn ”SUND-FREJA”. Formålet er at udvikle og implementere et ar-

bejdsredskab til registrering af underviseres undervisningsaktiviteter i 

relation til deres undervisningsforpligtelse. Arbejdsredskabet vil lige-

ledes bidrage til dialogen ved MUS i forhold til tilpasning og kompe-

tenceudvikling i relation til fremadrettede undervisningsaktiviteter. 

Projektet skal gerne på sigt opnå, at der kan skabes overblik over til-

gængelige og manglende ressourcer ift. at kunne varetage undervis-

ning, vejledning og eksaminer på alle SUNDs uddannelser.  

 

Projektet er nu et sted, hvor vi rigtig gerne vil have studienævnenes 

feedback. Helt konkret ønskes der feedback på, hvorvidt den udar-

bejdede liste over ”undervisningsrelaterede aktiviteter” er dækkende 

for de undervisnings- og arbejdsformer samt eksamensformer, som 

studienævnene finder relevante på deres uddannelser. 

 

Bilag 

1) Bilag 8 – Aktiviteter SUND FREJA 

 

Indstilling 

Der indstilles, at studienævnet gennemgår den fremsendte liste og 

vurderer, om den er dækkende i forhold til undervisnings, arbejds- og 

eksamensformer på De5.  

 

Referat af punktet 

På Fakultet ønsker man at synliggøre undervisernes undervisning og 

vil derfor implementere et system til registrering af undervisning som 

er ens for alle institutter og forskningsenheder. 

   

Studienævnet var enige om, at det er godt, at der kommer et system, 

hvor der er mulighed for at synliggøre noget af den undervisning, 

som ikke tidligere har været muligt at synliggøre. 

   

Studienævnet drøftede, om der kunne differentieres mellem et fagan-

svar på 5, 10 eller 15 ECTS, samt hvor mange studerende der er på 

de enkelte fag. Derudover ønsker studienævnet at rejse en fore-

spørgsel omkring, hvor der skal indmeldes timer til studieledelse, da 

den også er meget forskelligt på de enkelte institutter. 

 

Beslutning 

Studienævnets formand fremsender en samlet tilbagemelding til fa-

kultetet på baggrund af studienævnets drøftelser.   
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2) Ændring af retningslinjer for speciale på Den Sundhedsfaglige 

Kandidatuddannelse  

Sagsfremstilling 

Uddannelsen ønsker en drøftelse i studienævnet, om at gøre det 

muligt at skrive speciale i grupper af maks. 4 studerende fremfor de 

nuværende maks. 2 studerende. 

 

Bilag 

a) Bilag 9 – Ændring af specialeregler_SFK 

 

Indstilling 

Der indstilles, at studienævnet drøfter muligheden for at skrive speci-

ale i grupper af maks. 4 studerende og vurderer om ændringsforsla-

get til retningslinjerne er dækkende. 

 

Referat af punktet 

Uddannelsesleder ønsker at drøfte muligheden for, at der på Den 

Sundhedsfaglige Kandidat- og Erhvervskandidatuddannelse kan 

skrives speciale i grupper af maks. 4 studerende. Betingelse skal 

være, at det skal aftales med vejleder forud for indskrivning, så det 

afklares, om specialet har den tyngde, der skal være for at specialet 

kan gennemføres af flere studerende. 

  

Studienævnet drøftede, om der kan komme udfordringer med, at det 

er vejleder, som skal afgøre, om der er tyngde nok på specialet.  

 

Beslutning 

Studienævnet bakker om, at Den Sundhedsfaglige Kandidatuddan-

nelse tester mulighed for, at der kan være flere studerende i en 

gruppe på speciale. Studienævnet vil tage dette op om 3 år igen, så 

der kan evalueres, om det er lykkedes og om der har været udfor-

dringer forbundet ved dette.   

 

3) Administrativ godkendelse af studentersager 

Sagsfremstilling 

Studienævnet modtager ansøgninger fra studerende vedr. særlige 

prøvevilkår, hvor de studerende har ADHD eller PTSD. Studienæv-

net har praksis for at godkende disse ansøgninger, såfremt der er 

vedlagt dokumentation. 

 

Indstilling 

Der indstilles til, at der ved ansøgning omkring særlige prøvevilkår 

hvor ADHD eller PTSD er årsagen, at der kan laves en administrativ 

godkendelse i henhold til studienævnets praksis, såfremt der forelig-

ger dokumentation. 
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Referat af punktet 

Studienævnet har tidligere godkendt ansøgninger om særlige prøve-

vilkår, hvor der er dokumenteret ADHD eller PTSD.    

 

Beslutning 

Studienævnet besluttede, at ansøgninger omkring særlige prøvevil-

kår, hvor der er dokumentation for ADHD eller PTSD, som påvirker 

den studerende i at deltage i en prøve på lige vilkår med de øvrige 

studerende, kan administrativt behandles på baggrund af studienæv-

nets praksis.  

 

6. Ansøgninger fra stu-

derende (§ 18, stk. 4, 

nr 4) 

1) Ansøgninger fra studerende kan findes i SAGA 

Sagsfremstilling 

Information om indkomne ansøgninger til behandling i studienævnet 

fremgår af SAGA. 

 

Bilag 

De aktuelle og formands-/adm. behandlede ansøgninger findes i 

SAGA. Oversigt over behandlede ansøgninger findes på sharepoint 

– bilag 10a-b 

 

Indstilling 

De indkomne ansøgninger sagsbehandles af studienævnet og de an-

søgninger, som er formands-/adm. behandlet, tages til efterretning. 

 

Referat af punktet 

Studienævnet behandlede de indkomne ansøgninger.  

 

Beslutning 

Tilsagn: 

• Dispensation til yderligere prøveforsøg (1) 

• Dispensation til udsættelse af afleveringsfrist (3) 

 

Afslag: 

• Dispensation til udsættelse af afleveringsfrist (1) 

 

Sager behandlet administrativt siden sidste studienævnsmøde: 

• Forhåndsgodkendelse af selvvalgt emne (1) 

• Forhåndsgodkendelse af projektorienteret forløb (1) 

• Forhåndsgodkendelse af valgfag på anden uddannelse (1) 

• Godkendelse af merit/startmerit (1) 

 

Sager behandlet af studienævnets formand siden sidste studie-

nævnsmøde:  

• Dispensation til udsættelse af afleveringsfrist (3) 
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• Dispensation fra fristen for at gennemføre uddannelse (1) 

• Dispensation til afmelding af fag/eksamen (3) 

 

7. Orienteringspunkt 

 

1) Orientering fra studieleder  

a) Temadag om behovet for digitale og teknologiske kompe-

tencer ved fremtidens sundhedsprofessionelle  

Orientering om den afholdte temadag den 16. maj 2023 

 

Referat af punktet 

CD orienterede om temadag, som var en spændende dag med 

gode oplæg fra bl.a. Københavns Universitet, som tidligere har 

været igennem samme proces. Deltagerne fra De5 udarbej-

dede 3 pejlemærker, som man ønsker at arbejde videre med på 

uddannelserne.  

 

2) Orientering fra studiekoordinator 

a) Dispensation ved forældreskab 

Information fra Uddannelsesjura og Registratur om ny praksis 

ifm. dispensation ved forældreskab – bilag 11 

 

Referat af punktet 

MDH orienterede kort om, at det er blevet besluttet, at studienæv-

nene pr. 1. september 2023 igen skal varetage opgaven om at til-

dele dispensation til studerende, som på baggrund af forældre-

skab har brug for dispensation. Der kommer retningslinjer fra fa-

kultetet og dette træder først i kraft for ansøgninger modtaget ef-

ter 1. september 2023.  

 

b) ChatGPT 

Information fra fællesadministrationen og fakultetssekretariatet – 

bilag 12 

 

Referat af punktet 

MDH orienterede kort om fællesadministrations information om AI 

og særligt ChatGPT, som er et værktøj, der rejser nye store 

spørgsmål til vores læringsmetoder og de måder, der designes 

prøver og eksaminer på.    

 

c) Særlige prøvevilkår 

Information fra SPS ift. Tale til tekst, som er et nyt program i ord-

blinde-standardpakke, som tildeles studerende under SPS – bilag 

13 
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Referat af punktet 

MDH orienterede kort om henvendelsen fra SPS vedr. et nyt Tale 

til tekst program i ordblinde-standardpakken. Studienævnet anser 

det ikke som et problem på De5, at de studerende benytter tale til 

tekst i forbindelse med eksamen, hvis dette er bevilliget i forbin-

delse med særlige prøvevilkår. 

 

3) Orientering fra studerende 

Intet til dette punkt 

 

8. Eventuelt De studerende i studienævnet orienterede, på baggrund af henvendelser 

fra medstuderende, om at der var problemer med tilmelding til valgfag, da 

tilmeldingsperioden påbegyndte den 20. maj kl. 00.00 og de finder ligele-

des at tidspunktet er uhensigtsmæssigt. 

Tidspunktet er fastlagt af SDU og er gældende for alle studerende, så det 

kan der ikke ændres på. Der var sket en fejl med tilmeldingsblanketten 

som Uddannelsesjura og Registratur fik rettet og beklaget.    

 

CD takkede den studerende fra Jordemodervidenskab, som nu stopper i 

studienævnet for den store indsats i arbejdet med blandt andet at 

sikre uddannelsernes kvalitet og i særdeleshed at sikre, at studerende 

inddrages i arbejdet med udvikling af uddannelserne.   

 

Derudover takkede CD de to faglige vejledere for deres store indsats i 

studienævnet, men særligt for de mange henvendelser, de har håndteret 

og vejledt som faglig vejleder. De to faglige vejledere stopper pr. 30. juni 

2023. 
 

Spørgsmål kan rettes til Studienævnsformand Christine Dalgård eller studienævnssekretær 

Maria Dyrup Hansen. 

https://portal.findresearcher.sdu.dk/da/persons/cdalgaard
https://www.sdu.dk/da/om_sdu/fakulteterne/sundhedsvidenskab/medarbejdere/u_og_k

